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MBU - Rådmandsmøde (Rådmandsmøde)

15-12-2020 09:15

Via Teams (brug link i kalenderinvitationen)

Information:
Deltagere:
Hans van Binsbergen
Hardy Pedersen
Helle Bach Lauridsen
Karina Møller
Lisbeth Schmidt Andersen
Martin Østergaard Christensen
Ole Kiil Jacobsen
Stefan Møller Christiansen
Susanne Hammer-Jakobsen
Thomas Medom
Trine Krabbe

Pkt. 2: Tid: 15-20 min. Deltagere: Ellen Margrethe Bang, Anne Gaarde Fisker, Dennis Møller
Hansen, Helle Wrang Klinge, Stine Fiedler Røge, Anne Marie Due Schmidt og Birgit Møller
Pkt. 3: Tid: 10 min. Deltagere: Henrik Larsen
Pkt. 4: Tid: 15 min. Deltagere: Mette Søberg, Dennis Møller Hansen, Lone Nielsen, Jacob
Nørmølle, Cathrine Garbers, Maria Skøtt Davidsen
Pkt. 5: Tid: 10 min. Deltagere: Mette Søberg, Dennis Møller Hansen, Lone Nielsen
Pkt. 6: Tid: 15 min. Deltagere: Charlotte Bøcher
Pkt. 9: Tid: 15 min. Deltagere: Mette Bødiker Vestergaard og Laura Høy Riddersholm
Pkt. 10: Tid: 15 min. Deltagere: Claus Picard og Birgit Møller

Punkt 1, Bilag 1: 20201215-Rådmandsmøde.pdf
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Punkt 1: Godkendelse af referat

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af referat

Referatet blev godkendt.

Punkt 2: Status på før-skole sprogindsatser i vestbyen og
implementering af aftalen om et attraktivt skoletilbud i
Gellerup, Toveshøj og Bispehaven (OKJ)

Tid: 15-20 min. Deltagere: Ellen Margrethe Bang, Anne Gaarde Fisker, Dennis Møller
Hansen, Helle Wrang Klinge, Stine Fiedler Røge, Anne Marie Due Schmidt og Birgit
Møller

Beslutning for Punkt 2: Status på før-skole
sprogindsatser i vestbyen og implementering af aftalen
om et attraktivt skoletilbud i Gellerup, Toveshøj og
Bispehaven (OKJ)

Forvaltningschef Ole Kiil Jacobsen har sat punktet på dagsordenen med henblik på
orientering om status på før-skole sprogindsatser i vestbyen og implementeringen af
aftalen om et attraktivt skoletilbud i Gellerup, Toveshøj og Bispehaven.

Det indstilles:

1. at orienteringen om status på sprogindsatser på før-skoleområdet tages til
efterretning.

2. at orienteringen om status på implementering af aftalen om et attraktivt skoletilbud
i Gellerup, Toveshøj og Bispehaven tages til efterretning

3. at den skriftlige orientering af Børn og Unge-udvalget godkendes.

Ellen Margrethe Bang, Anne Gaarde Fisker, Dennis Møller Hansen, Helle Wrang Klinge,
Stine Fiedler Røge, Anne Marie Due Schmidt og Birgit Møller deltog.

OKJ præsenterede sagen, som er den halvårlige status, der denne gang er suppleret
med en status på sprogindsatserne i Vestbyen.

Beslutninger:

• Om udvalgsorienteringen: Det skal tilføjes, at forældrevejledninger og
hjemmebesøg er udskudt til august pga. corona. Med denne bemærkning blev
orienteringen godkendt

• Forhandlingerne med Brabrand Boligforening skal drøftes på næste BA-møde.
Inkl. drøftelse af elevgrundlaget (HvB følger op)

• Skema på side 2 i bilag 1 sendes om grafik til MØC og TM
• Til DSA-analysen: Det skal undersøges, hvor udbredt Read er på før-
skoleområdet i de berørte områder.
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•Med disse bemærkninger tog rådmanden orienteringerne om sprogindsatser og
den nye skole til efterretning

(OKJ følger op)

Punkt 3: Efterregulering af budgetmodeller (HP)

Tid: 10 min. Deltagere: Henrik Larsen

Beslutning for Punkt 3: Efterregulering af budgetmodeller
(HP)

Som en del af budgetforliget for 2021-24 indføres der efterreguleringer af alle
budgetmodeller. Sagen fremsendes for at orientere om, hvordan efterreguleringen
håndteres i Børn og Unge.

Indstilling om,

1. at rådmanden tager orientering til efterretning.

Henrik Larsen deltog. HP præsenterede sagen. HL bemærkede, at efterreguleringen
udskydes med et år for at øge budgetsikkerheden. HP forventer kun mindre justeringer,
da prognoserne er mere præcise nu.

Beslutning:

• Rådmanden tog orienteringen til efterretning

(HP følger op)

Punkt 4: Orientering om undersøgelse af DSA-området
(OKJ)

Tid: 15 min. Deltagere: Mette Søberg, Dennis Møller Hansen, Lone Nielsen, Jacob
Nørmølle, Cathrine Garbers, Maria Skøtt Davidsen

Beslutning for Punkt 4: Orientering om undersøgelse af
DSA-området (OKJ)

Formålet med det fremsendte materiale er at give en status på undersøgelsen af DSA-
området. Undersøgelsen omfatter følgende arenaer:

• Sprogindsatser på 0-6-årsområdet

• Supplerende undervisning i DSA på 0.-10. klassetrin

• Skolehenvisningspolitikken

• Basisundervisning i DSA (modtagelsesklasseområdet

Indstilling om:
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1. at rådmanden tager orienteringen om status på processen til efterretning.

Mette Søberg, Dennis Møller Hansen, Lone Nielsen, Jacob Nørmølle, Cathrine Garbers
og Maria Skøtt Davidsen.

OK præsenterede sagen. MSD orienterede om coronas betydning af for analysen, som
fx betyder at fokusgruppeinterviews bliver virtuelle.

Beslutninger:

• Indspark til analysen:
◦ Data om Read skal inddrages jf. punkt 1 på dagens rådmandsmøde.
◦ Der skal tilføjes en civilsamfundsvinkel.

• Rådmanden godkendte processen og tidsplanen.
• Der skal udarbejdes en invitation, som TM kan sende til rådmændene fra hhv.
MKB og MSB. Indhold: Bringe deres magistratsafdelinger mere i spil.
• To udvalgsdrøftelser: En mellembehandling (gøre opmærksom på udfordringer) i
marts og en udvalgsbehandling (frem mod budgetforhandlinger) i juni. Skriftlig
orientering af udvalget i januar.

(OKJ følger op)

Punkt 5: Status på skolehenvisningspolitikken (OKJ)

Tid: 10 min. Deltagere: Mette Søberg, Dennis Møller Hansen, Lone Nielsen

Beslutning for Punkt 5: Status på
skolehenvisningspolitikken (OKJ)

Forvaltningschef Ole Kiil Jacobsen har sat denne status på skolehenvisningspolitikken på
dagsorden efter ønske fra direktøren omkring status på midlertidige indsatser i
forlængelse af den tidligere offentliggjorte forskningsrapport omkring
henvisningspolitikken for DSA-elever med sprogstøttebehov.

Det indstilles,

1. At rådmanden tager den beskrevne status til efterretning, herunder at resultater fra
den tidligere offentliggjorte forskningsrapport omkring skolehenvisningspolitikken
indgår i den igangværende DSA-undersøgelse

Mette Søberg, Dennis Møller Hansen og Lone Nielsen deltog.

Beslutninger:

• Rådmanden ønsker en orientering om, hvordan vi har arbejdet med resultaterne
fra rapporten ift. børnenes trivsel og faglige progression. (fx via
fokusgruppeinterviews med skolelederne i ca. uge 5.) Der skal skrives en sag til
rådmanden på baggrund af disse interviews.
•Med disse bemærkninger tog rådmanden orienteringen til efterretning

(OKJ følger op)
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Punkt 6: Status på 45 min bevægelse i folkeskolen (OKJ)

Tid: 15 min. Deltagere: Charlotte Bøcher

Beslutning for Punkt 6: Status på 45 min bevægelse i
folkeskolen (OKJ)

Forvaltningschef Ole Kiil har sat statusnotatet om arbejdet med bevægelse i skoletiden
på dagsorden til orientering.

Det indstilles, at:

1. Rådmanden tager statusnotatet til efterretning

Charlotte Bøcher deltog. OKJ præsenterede sagen.

Beslutninger:

• Vi skal gøre mere for at leve op til kravet om 45 min. Fx med ”Bevæg for livet” som
løftestang.

• Emnet skal drøftes i 1. kvartal fx på skolenetværket, hvor Sundhed kan give
inspiration til, hvordan vi øger graden af bevægelse i skoletiden.

•Med disse bemærkninger tog rådmanden orienteringen til efterretning.

(OKJ følger op)

Punkt 7: Forberedelse til byrådsmøde den 16. december
2020

Beslutning for Punkt 7: Forberedelse til byrådsmøde den
16. december 2020

Byrådsmødet blev drøftet.

Punkt 8: Eventuelt

Beslutning for Punkt 8: Eventuelt

Intet denne gang
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